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1. Godkendelse af referat 

 
Godkendt 
 

2. Bevægelse i undervisningen. Bevægelse i undervisningen – hvad er det? Hvordan 
håndteres det? 
 
Oplæg ved Andreas Bolding Christensen, som er vores kontaktperson i udviklingsprojektet 
imoow! 
Jill Johnsen præsenterer nogle eksempler på bevægelse i undervisningen. 
 

3. Brugen af vikarer. Videre drøftelse fra sidste møde. Orientering om justering af modellen 
for brugen af vikarer. Hvad ønsker skolebestyrelsen at arbejde videre med? Hvad skal til 
yderligere drøftelse på næste møde? Beslutningsproces 3. 
 
- Annette har holdt møde med lærernes tillidsvalgte. De har talt om tilsyn og hvordan det 
kan gøres. Vi har ikke økonomi til at sætte vikarer på alle timer – men vi ved også at nogle 
gange er der klasser der er hårdt ramt. Dette prøver vi at være opmærksomme på. 
- Ungeskolen har haft emnet oppe. Lærerne i ungeskolen har lavet en plakat til eleverne 
som fortæller hvad er det eleverne skal når der er tilsyn. Der er også aftalt, at eleverne skal 
forberedes på hvad de skal når det er kendt fravær. 
- Vi bruger vores vikarer lidt mere fleksibelt så de kan varetage tilsyn på flere klasser for at 
aflaste vores medarbejdere. Dette er jo dyrere end at det er egne medarbejdere der 
varetager tilsynet – så vi må holde øje med økonomien. 
- Bestyrelsen bakker op om ledelsens dispositioner ift vikarer og økonomi og forsøger at 
formidle det videre. 
- Målet er god undervisning – det kræver nogen gange at lærere skal på uddannelse eller at 



 

 

lærere er fraværende fordi de er med eleverne på tur. Man kan selvfølgelig diskutere om 
balancen er som den skal være. 
- Det er vigtigt at nuancere at 6. ferieuge og omsorgsdage udgør en meget stor del af 
fraværet – og at det jo er et vilkår. 
- Forældrene skal informeres så billedet bliver mere nuanceret. 
- De økonomiske rammebetingelser passer ikke til virkeligheden – alene afholdelsen af 6. 
ferieuge spiser en stor del af det udmeldte vikarbeløb. 
- Forældrene er ikke informeret om den plakat der er lavet – det kunne være fint om de 
også så den så forældrene kan snakke med deres børn om hvad der forventes af dem. 
 
Bestyrelsen kommunikerer noget ud ift de sms der er kommet ind omkring vikar og tilsyn 
ift at forsøge at informere om hvorfor det er som det er. Det kan være vanskeligt at finde 
balancen mellem at informere uden at åbne for debat ift hvilke prioritereringer der er 
truffet. Det er også vigtigt at holde fokus på hvad der signaleres ift fx ikke at komme til at 
udtrykke at det er ok at ungeskolen ikke vikardækkes. 
 
Formatet skal diskuteres ift hvad der er bedst egnet til at kommunikere budskabet ud med. 
Bestyrelsen tager emnet op på næste formøde ift at beslutte hvad og hvordan den ønsker 
at kommunikere dette. 
 
Emnet skal for nuværende ikke drøftes yderligere på bestyrelsesmøder. 
 

4. Årshjul. Årshjulet er justeret i forhold til drøftelsen på sidste møde. Nogle ønsker er endnu 
ikke placeret, da det er uklart, hvad det er, der skal drøftes. Kan vi komme det nærmere og 
placere det på årshjulet? 
 
- Finde på erstatning for Rynkebyløbet:  Elevrådet skal med ind over at finde på en 
erstatning for Rynkebyløbet. Jf den drøftelse af Rynkebyløbet der har været på et tidligere 
Bestyrelsesmøde. 
- Bestyrelsen ønsker at føre tilsyn med skolens måde at arbejde med mangfoldighed, 
kønsopdeling, kønsspecifikke aktiviteter/ forventninger, seksualitet…. Der ønskes et oplæg 
om hvordan skolen håndterer dette. Efter et sådan oplæg træffer bestyrelsen afgørelse om 
hvorvidt der skal udarbejdes et princip eller lign.  Bestyrelsen ønsker derudover skolens 
vurdering af om et sådant princip er nødvendigt eller brugbart. 
- Princip for test og karakter. Der er sat et oplæg på årshjulet – derefter træffes der 
afgørelse om hvorvidt der er behov for /skal udarbejdes et princip. 
- Princip for brugen af vikar – refleksionsskema. (tages på næste formøde). 
 

5. Meddelelser 

• Elevråd 



 

 

Skolebestyrelsen var med til elevrådets møde og har fået lidt forskelligt med retur 
der skal kigges på –  det var en god oplevelse at være med. 
 

• Skolen 

Nybyggeriet er indviet. Trafik omkring skolen – det er stadig udfordrende. Politiet er 
jævnligt forbi. 
 

• SFO 

 

• Formanden 

 

6. Hvad skal der informeres om? 

 

7. Punkter til næste møde 

 

8. Evt. 
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